
Protokół Nr 24/2013 
 

z posiedzenia  Komisji  Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu  
Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

w dniu 21 lutego 2013 r. godz. 14.30 – 15.00 
 

Obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji  - mgr Maciej Kuszewski. 
 

1. Lista obecności – w załączeniu. 
2. Sprawy wynikające z porządku obrad: 

 
Lp. Sprawa Wniosek/Stanowisko/Informacja 

(wynik głosowania) 
 Porządek posiedzenia: 

 
 

I.  Opiniowanie projektów uchwał  
na sesję RM w dniu 27 lutego  
2013 r. w sprawie:  
 
- użyczenia miejskich obiektów 
sportowych administrowanych przez 
Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w 
Ostrowcu Świętokrzyskim na rzecz 
Zespołu Szkół Mistrzostwa Sportowego 
w Ostrowcu Świętokrzyskim, którego 
organem założycielskim jest Starostwo 
Powiatowe 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
- obchodów 200 – lecia Huty  
w Ostrowcu Świętokrzyskim 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
Zastępca Dyrektora MOSiR – Pan Maciej 
Chrzanowski poinformował członków 
Komisji, że konieczność udostępnienia 
obiektów sportowych MOSiR wynika 
z powołania Zespołu Szkół 
Ogólnokształcących Mistrzostwa 
Sportowego, prowadzącego szkolenie 
piłkarskie, jak również klasy 
w dyscyplinach siatkówka i pływanie. 
 
Członkowie komisji pozytywnie, 
jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały  
w sprawie użyczenia miejskich obiektów 
sportowych administrowanych przez 
Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji  
w Ostrowcu Świętokrzyskim na rzecz 
Zespołu Szkół Mistrzostwa Sportowego  
w Ostrowcu Świętokrzyskim, którego 
organem założycielskim jest Starostwo 
Powiatowe (projekt uchwały w załączeniu 
do protokołu). 
 
Przewodniczący Klubu Radnych 
„Platformy Obywatelskiej” – Pan Robert 
Martynowski poinformował, że w związku  
z przypadającym na ten rok 200- leciem 
Huty w Ostrowcu Świętokrzyskim, kluby 
Radnych „Platformy Obywatelskiej” 
i „Sojuszu Lewicy Demokratycznej” 
postanowiły uczcić jubileusz podjęciem 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
- podziału miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego na stałe obwody 
głosowania, ustalenia ich numerów, 
granic oraz siedzib obwodowych 
komisji wyborczych 

uchwały. W treści projektu uchwały 
zarysowany jest program obchodów 
jubileuszu, pokrywający się z Dniami 
Ostrowca. Radny Robert Martynowski 
dodał, że intencją jest tu - w miarę 
istniejących środków finansowych 
- uroczyste uczczenie jubileuszu Huty 
w mieście. 
 
Członkowie komisji pozytywnie, 
jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały  
w sprawie obchodów 200 – lecia Huty 
 w Ostrowcu Świętokrzyskim (projekt 
uchwały w załączeniu do protokołu). 
 
Wiceprezydent Miasta – Pan Paweł 
Górniak przedstawił projekt uchwały. 
Poinformował, że przy przygotowaniu 
projektu uchwały kierowano się 
racjonalizmem. Nowe obwody są 
konsekwencją ustalenia jednomandatowych 
okręgów wyborczych. W podziale wzięto 
pod udział liczbę ludności tzn. ustawowy 
limit od 500 do 3000 mieszkańców. 
Siedziby obwodowych komisji wyborczych 
ustalono głównie w obiektach stanowiących 
własność gminy, częściowo również 
powiatu. Wiceprezydent P. Górniak 
uzupełnił, że pod uwagę wzięto również 
możliwość dostępu dla osób 
niepełnosprawnych, z tego m.in. powodu 
zlikwidowano siedzibę w THM, 
a mieszkańców przeniesiono do Hali 
MOSiR. Wiceprezydent P. Górniak 
poinformował, że na posiedzeniu Komisji 
Strategii pojawiły się zastrzeżenia 
dotyczące zbyt dużej wielkości obwodów 
na osiedlu Ogrody. Wiceprezydent zwrócił 
uwagę, że wielkość tych obwodów jest 
zgodna z prawem, ponieważ nie przekracza 
3000 mieszkańców, podczas gdy 
na przywoływanych Pułankach okręgi 
wyborcze przekraczają 3000 i muszą zostać 
podzielone  na mniejsze obwody. 
Wiceprezydent P. Górniak zapewnił, 
że przedstawiony podział wynika 
z arytmetyki, nie ma tu złej woli, czy 
dyskryminowania niektórych osiedli oraz 
stwierdził, że mnożenie obwodów 
głosowania pociągnęłoby za sobą znaczne 



koszty. 
 
Członkowie komisji pozytywnie, 
jednogłośnie zaopiniowali projekt uchwały  
w sprawie podziału miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego na stałe obwody 
głosowania, ustalenia ich numerów, granic 
oraz siedzib obwodowych komisji 
wyborczych (projekt uchwały w załączeniu 
do protokołu). 
 

II. Sprawozdanie z wysokości średnich 
wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego w szkołach i placówkach 
prowadzonych przez Gminę Ostrowiec 
Świętokrzyski. 

 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw 
Społecznych – Pan Jan B. Malinowski 
poinformował, ze zadanie realizowane jest 
od 3 lat, w związku ze zmianą ustawy Karta 
Nauczyciela. Stwierdził, że jeśli średnie 
wynagrodzenia nie są zrealizowane, 
zachodzi konieczność wypłaty dodatku 
uzupełniającego. Kwota tegoroczna jest 
porównywalna do kwoty z ubiegłego roku. 
Naczelnik J. B. Malinowski uzupełnił,  
że wszystkie podmioty zostały w terminie 
poinformowane i zadanie zostało 
zrealizowane. 
Radny Wojciech Lesiak stwierdził,  
że w powiecie wyrównania były minimalne 
i zapytał, czy nie byłoby korzystniejsze 
zwiększenie środków w trakcie roku 
i wypłatę np. za pomocą dodatku 
motywacyjnego, gdyż później dodatek 
dzielony jest równo na wszystkich 
nauczycieli. 
Naczelnik J. B. Malinowski odpowiedział, 
że w tej sytuacji konieczne byłoby 
wprowadzenie na to zadanie w ciągu roku 
kwoty 3,5 mln zł, jednak brak jest takich 
środków w budżecie miasta. 
 
Członkowie Komisji przyjęli sprawozdanie 
 z wysokości średnich wynagrodzeń 
nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w szkołach 
i placówkach prowadzonych przez Gminę 
Ostrowiec Świętokrzyski (w załączeniu  
do protokołu) 

III. Sprawozdanie z prac Rady Miasta 
Ostrowca Świętokrzyskiego oraz 
sprawozdanie z prac Komisji Edukacji, 
Wychowania, Kultury i Sportu RM 

Członkowie Komisji przyjęli sprawozdanie 
z prac Rady Miasta Ostrowca 
Świętokrzyskiego oraz sprawozdanie z prac 
Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury 



za rok 2012.  i Sportu RM za rok 2012. (w załączeniu  
do protokołu) 

IV.  Sprawy różne: 
 
- pismo Pani ………………… i Pana 
…………………………. w sprawie 
uciążliwości boiska przy Publicznej 
Szkole Podstawowej Nr 1 przy 
ul. Trzeciaków. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
Wiceprezydent Miasta – P. Górniak 
poinformował, że podjęte zostały działania 
w tej sprawie. Przynajmniej kilkakrotnie 
odbyły się wizje lokalne na miejscu, 
podczas których nie stwierdzono 
negatywnego wpływu boiska na otoczenie. 
Podczas wizji obejrzano zabezpieczenia 
boiska i uznano je za wystarczające. 
Wiceprezydent nadmienił, że Państwo 
……………….. kupili dom, kiedy szkoła 
funkcjonowała kilkadziesiąt lat, stąd też 
wiedzieli, że dom zlokalizowany jest przy 
szkole. Stąd też zarzuty i sugestie zawarte 
w piśmie są bezpodstawne. Wiceprezydent 
dodał, że niemożliwe jest przeniesienie 
żadnego boiska, nie można go też 
odgrodzić w szczególny sposób. 
Wiceprezydent zapewnił, że jeśli zajdzie 
taka potrzeba, to w okresie letnim  
w godzinach późno wieczornych odbędą się 
kolejne wizje lokalne na miejscu. 
Wiceprezydent nadmienił, że należy się 
cieszyć, że boisko przy PSP Nr 1  spełnia 
swoją funkcję i służy mieszkańcom osiedla. 
Wiceprzewodniczący Komisji  
– R. Binensztok stwierdził, że temat 
uciążliwości boiska powinien zostać 
zakończony. Wiceprezydent P. Górniak 
poinformował, że kilkakrotnie odbyła  się 
wizja na miejscu, stąd też zarzuty Państwa 
…………… nie mają potwierdzenia. 
Wiceprzewodniczący Komisji –  
R. Binensztok stwierdzi, że Komisja 
powinna wspierać sport, zamiast zajmować 
się sprawami osób, które zarzucają 
mówienie nieprawdy, stąd też należałoby 
zakończyć ten temat. Jego zdaniem godne 
uwagi jest to, że mieszkańcy korzystają 
z boiska i fakt, że boisko spełnia swoje 
funkcje. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miasta 
– B. Buszkiewicz stwierdziła, że boiska 
sportowe zlokalizowane są na terenie 
całego miasta, natomiast jedynie Państwo 
…………….. zgłaszają uciążliwości  



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

z tytułu zamieszkiwania przy boisku. 
Przewodniczący Rady Miasta 
– J. W. Kotasiak poinformował, że 
osobiście udał się na miejsce, jednak nie 
zauważył szczególnych uciążliwości. 
Zdaniem Przewodniczącego – J. W. 
Kotasiaka żądania Państwa ……………. są  
wygórowane. 
Radny Wojciech Lesiak stwierdził,  
że nawet gdyby nie było boiska, na terenie 
szkoły przebywałaby młodzież, która 
również mogłaby przeszkadzać, więc nie 
ma w tym przypadku możliwości 
dokonania jakiejkolwiek zmiany. 
 
Członkowie Komisji uznali za nie zasadne 
 i nie mające potwierdzenia  
w rzeczywistości zastrzeżenia 
przedstawione w piśmie Państwa 
………………. (pismo Komisji  
w załączeniu do protokołu) 
 

- dot. nie przyznania środków dla 
PTTK im. M. Radwana 

 
 

Przewodniczący Rady Miasta 
– J. W. Kotasiak poinformował, że PTTK 
złożyło wniosek na sesję 
popularnonaukową upamiętniającą postać 
dr Eugeniusza Dziewulskiego – lekarza 
społecznika, założyciela ruchu 
krwiodawstwa w Ostrowcu 
Świetokrzyskim. Przedmiotowy wniosek 
został oddalony. Przewodniczący RM 
- J. W. Kotasiak zwrócił się z zapytaniem, 
jakie były powody oddalenia wniosku. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak 
przypomniał, że w ubiegłym roku PTTK 
złożył wniosek o dofinansowanie sesji 
popularnonaukowej upamiętniającej postać 
Tadeusza Rekwirowicza, jednak z powodu 
nie przyznania środków, sesja odbyła się 
non – profit, własnymi siłami PTTK. 
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw 
Społecznych – J. B. Malinowski 
poinformował, że konkurs ogłoszony został 
na 19 zadań. Na zadanie w zakresie kultury 
i ochrony dziedzictwa narodowego 
wpłynęło 5 wniosków na łączną kwotę 
ok. 24 tys. zł., z czego 4 wniosku złożył 
PTTK im. M. Radwana. Kwota 
przeznaczona do realizacji zadania 
wynosiła 8 tys. zł. Komisja konkursowa,  



po zapoznaniu się z propozycjami zadań  
wstrzymała się od głosu. Wynikało to  
z faktu, że przedstawione pomysły 
w znacznej części pokrywały się 
z działaniami podjętymi już przez Miejskie 
Centrum Kultury, nie gwarantowały 
trwałości efektów końcowych zadania oraz 
nie nosiły znamion innowacyjności. 
Informacja o tym fakcie została zawarta 
w protokole z posiedzenia komisji  
i Prezydent Miasta nie rozstrzygnął zadania 
15, budżet na realizację zadania został 
zmniejszony, natomiast środki zostały 
skierowane do Miejskiego Centrum 
Kultury. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak 
zwrócił się z zapytaniem, jakie są trwałe 
efekty działania w projektach, które 
otrzymały dofinansowanie. Przewodniczący 
RM - J. W. Kotasiak stwierdził, że  decyzja 
o nie przyznaniu środków jest krzywdząca 
dla PTTK i zwrócił uwagę, że uchwała 
Rady Miasta w sprawie współpracy Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski z organizacjami 
pozarządowymi mówi, że za realizację 
programu odpowiadają: Rada Miasta i jej 
komisje, Prezydent Miasta, komisja 
konkursowa oraz Wydział Edukacji i Spraw 
Społecznych. Zdaniem Przewodniczącego 
J. W. Kotasiaka Rada Miasta jest  pomijana 
przy podejmowaniu decyzji. 
Przewodniczący RM stwierdził,  
że w obecnej sytuacji przy przyznawaniu 
środków brane pod uwagę było tylko 
Miejskie Centrum Kultury, nie 
uwzględniono natomiast organizacji 
pozarządowych. 
Wiceprezydent Miasta – P. Górniak 
stwierdził, że zawsze w takich konkursach 
mamy do czynienia z emocjami  
i rozczarowaniem tych, którzy środków nie 
otrzymali, jednak  w tej sytuacji 
zasadniejszym było przejęcie zadań przez 
Miejskie Centrum Kultury. 
Przewodniczący RM - J. W. Kotasiak 
wyraził nadzieję, że Miejskie Centrum 
Kultury zrealizuje sesję upamiętniającą 
postać dr E. Dziewulskiego, gdyż PTTK nie 
dysponuje środkami na jej realizację. Postać 
dr Dziewulskiego jest natomiast warta 



przypomnienia. Przewodniczący RM  
- J. W. Kotasiak stwierdził również,  
że pojęcie „trwałe efekty” jest dyskusyjne 
i należałoby się zastanowić, jakie trwałe 
efekty przyniosą projekty, które otrzymały 
dofinansowanie. 
Wiceprezydent Miasta – P. Górniak 
stwierdził, że w obecnej sytuacji nie można 
mówić o trwałych efektach każdego 
z zadań. 
 
Na tym posiedzenie zakończono 

  
Odrębne głosy do protokołu: nie zgłoszono. 
Termin następnego posiedzenia: nie ustalono. 
 
Protokołowała:                                Przewodniczył: 
 
mgr Anna Krakowiak     Przewodniczący Komisji 
       mgr Maciej Kuszewski 


